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Z A P I S N I K 

 
sa 3. sjednice Odbora za predškolski i školski odbor i obrazovanje Gradskog vijeća Grada 
Labina održane dana 21. studenog 2023. godine u Maloj vijećnici Grada Labina s početkom u 
17,00 sati. 
 

Prisutni članovi: Katarina Filipović, predsjednica; Ondina Načinović Negri, članica; Dajana 
Milevoj, članica 
 

Odsutni članovi: Zoran Rajković i Antonela Pamić 
 
Ostali prisutni: Borjan Batagelj, pročelnik Upravnog odjela za društvene djelatnosti 
 
Dnevni red sjednice Odbora:  
 

1. Razmatranje nacrta/prijedloga Proračuna Grada Labina za 2024. godinu i 
projekcije za 2025. i 2026. godinu 

2. Smanjenje cijene vrtića 
3. Rad logopeda 
4. Prehrana u odgojno obrazovnim ustanovama 
5. Kodeks oblačenja u odgojno obrazovnim ustanovama 
6. Razno 

 
AD.1. 
Predsjednica Odbora Katarina Filipović uvodno je pozdravila prisutne nakon čega je predala 
riječ pročelniku Upravnog odjela za društvene djelatnosti Borjanu Batagelju kako bi obrazložio 
prijedlog Proračuna Grada Labina za 2024. godinu s projekcijama za 2025. i 2026. godinu  
vezano za predškolski i školski odgoj. 
Pročelnik Upravnog odjela za društvene djelatnosti naveo je da se prema prijedlogu proračuna 
sredstva za Dječji vrtić „Pjerina Verbanac“ u 2024. povećavaju za 9,63% u odnosu na 2023. 
godinu te da se najveći dio planiranog povećanja odnosi na povećanje plaća i na materijalna 
prava djelatnika vrtića. Navodi da proračun dječjeg vrtića „Pjerina Verbanac“ planiran za 2024. 
godinu u iznosu od 2.611.000 eura čini 13% ukupnog planiranog proračuna Grada Labina za 
2024. godinu. 
Obavještava članove Odbora da je proveden projekt FLAG-a pod nazivom „More-hvala“ čime 
se dodatnom opremom opremila i kuhinja dječjeg vrtića „Pjerina Verbanac“ te su se od strane 
Zavoda za javno zdravstvo Istarske županije održale radionice za kuhinjsko osoblje vrtića, 
stručne službe i djecu.  



Kapitalna investicija koja se planira u 2024. godini je izgradnja novog dječjeg vrtića na Vinežu 
čija izgradnja bi se izvela u dvije faze te navodi da bi se u prvoj fazi izgradio vrtić za dvije 
odgojne skupine. Pojašnjava da trenutno vrtić ima 28 skupina i da bi prelaskom preko 30 
skupina bilo potrebno osnovati još jednu ustanovu.  
Borjan Batagelj nadalje navodi da je od 1. siječnja 2022. smještaj u vrtiću za drugo dijete 
besplatan te da se radi o 34 korisnika sa područja Grada Labina. Tridesetak polaznika dječjeg 
vrtića je obuhvaćeno socijalnim programom Grada Labina te navodi da Grad Labin 100% 
financira plaće asistenata u vrtiću i da se trenutno radi o 12 asistenata, a koja brojka da je u 
stalnom porastu. Također navodi da se iznosom od 7.000 eura godišnje sufinancira boravak 
djece iz Labina u vrtiću Kockica čime da se izašlo u susret roditeljima kojima je zbog posla 
pristupačnije da im dijete polazi taj vrtić.  
Vezano uz školstvo, navodi da je završena rekonstrukcija i opremanje kuhinja u osnovnim 
školama Ivo Lola Ribar, Matije Vlačića te Centru Liče Faraguna kroz projekt „MORE hvala“ te 
su provedene radionice od strane Zavoda za javno zdravstvo. Navodi da se od 2020. godine 
nije mijenjao iznos decentraliziranih sredstava za školstvo te pojašnjava da se radi o 
sredstvima Ministarstva za osnovne škole i to za troškove prijevoza učenika, energente, 
materijalne troškove, tekuće održavanje i kapitalne investicije. Dodaje da je najavljeno da će u 
2024. godini doći do povećanja od 3% tih sredstava što smatra nedovoljnim obzirom na 
konstantno povećanje troškova. Pojašnjava da su prioritet prijevoz, energenti i materijalni 
troškovi čime da od dodijeljenog iznosa od cca 600.000 eura godišnje preostaje iznos od cca 
70.000 eura za kapitalne investicije i tekuće održavanje za obje osnovne škole, umjetničku 
školu i Centar Liče Faraguna a što je nedostatno za stvarne potrebe navedenih škola.  
Vezano uz projekt RAST navodi da se povećala satnica pomoćnicima u nastavi na 35 kuna 
zbog čega je došlo do povećanja planiranih sredstava. Pojašnjava da se 75% sredstava 
pokriva bespovratnim sredstvima fonda ESF-a, a 25% da podmiruje Grad Labin. Broj 
pomoćnika u nastavi u stalnom je porastu te je trenutno zaposleno 17 pomoćnika u obje 
osnovne škole i Centru Liče Faraguna. 
Borjan Batagelj nadalje navodi da Grad Labin financira 12 skupina produženog boravka te 
informira da su sve nastavnice koje nisu na zamjenama potpisale ugovor na neodređeno radno 
vrijeme. Grad Labin financira besplatni produženi boravak za djecu iz obitelji koji su korisnici 
socijalnog programa te navodi da država financira marende učenicima u osnovnim školama 
iznosom od 1,30 eura po učeniku. Također navodi da su temeljem provedenog natječaja 
Valamara, osnovna škola Matije Vlačića i Centar Liče Faraguna dobile besplatne marende i 
obroke u produženom boravku. 
Nadalje navodi da je prijedlogom proračuna za 2024. godinu planiran iznos od po 50 eura za 
nabavku školskog pribora za korisnike socijalnog programa te da se radi o oko 90 korisnika. 
Borjan Batagelj potom je prezentirao programe koje se provode u sklopu profesionalnog 
usmjeravanja navodeći da je intencija da se u idućim godinama poveća iznos stipendija za 
učenike i studente. Vezano uz model dualnog stipendiranja naveo je da nije naišlo na interes 
korisnika obzirom na obvezu zaposlenja kod davatelja stipendije po završetku studija. 
Vezano za preventivne programe i aktivnosti za djecu navodi da po planiranom proračunu nije 
došlo do promjena u odnosu na prethodni proračun osim u visini sredstava i broj aktivnosti pa 
da je tako za dane dječje radosti u prijedlogu proračuna stavljen iznos od 8.000 eura. 
Napominje da su darovi Grada Labina povodom Dana dječje radosti didaktički, edukativni i 
ekološki osviješteni.  
 
AD.2. 
Predsjednica Odbora Katarina Filipović zahvalila je Borjanu Batagelju na prezentiranim 
podacima kao i na dostupnosti i otvorenoj suradnji. 
Smatra da je potrebno da dječji vrtić bude besplatan za sve korisnike te da bi država trebala 
preuzeti financiranje vrtića kao što je to učinila sa besplatnim marendama u osnovnim školama. 
Dok se to ne ostvari, navodi da će kao vijećnica Gradskog vijeća Grada Labina kroz 
amandman na prijedlog proračuna za 2024., tražiti smanjenje cijene vrtića od barem 50%. 
Smatra da Grad Labin ta sredstva može pokriti bespovratnim sredstvima koja su odobrena 
Gradu Labinu zajedno s Općinom Raša i Sv. Nedjelja. Na navod da se radi o iznosu od 730.000 



eura, Borjan Batagelj nadovezao se navodeći da se taj iznos odnosi na razdoblje od pet 
godina.  
Borjan Batagelj naveo je da će država sufinancirati djelomično određenim jedinicama lokalne 
samouprave troškove vrtića, maksimalno sufinanciranje da je 50% te navodi da postoje dva 
parametra za sufinanciranje. Jedan je da se radi o JLS sa manjim proračunom i drugi 
parametar odnosi se na okolnost da je manji postotak djece u vrtiću. Grad Labin da bi po 
definiranim kriterijima dobio sufinanciranje od 6,25% ekonomske cijene vrtića. 
Katarina Filipović navodi da je cijena vrtića jako visoka i da je to veliki izdatak za jednu obitelj 
obzirom na visoke životne troškove obitelji s djecom. Pohvaljuje besplatan vrtić za drugo dijete 
no navodi da se radi o malom broju djece. 
  
AD.3. 
Katarina Filipović postavila je pitanje da li se povećao rad logopeda o čemu da su već ranije 
raspravljali. Navodi da je velika potreba za logopedom i da se to konstantno povećava. 
Podsjeća da je kao vijećnica Gradskog vijeća Grada Labina lani podnijela amandman na 
proračun za financiranje autobusne karte radi odlaska djece logopedu van Labinu ukoliko se 
ne poveća broj sati rada logopeda.  
Borjan Batagelj navodi mogućnost i povećanja broja sati rada logopeda i financiranje 
autobusne karte što da bi se moglo financirati od planiranih sredstava za financiranje 
autobusne karte zbog odlaska na mamografske preglede za što neće biti potrebe po stavljanju 
u funkciju mamografa na Domu zdravlja Labin. Ističe da je najveći problem nedostatak 
logopeda koji bi bio zaposlen na puno radno vrijeme.  
Na upit Katarine Filipović koliko često i koliko sati radi sadašnja logopedica. Borjan Batagelj 
naveo je da će joj dostaviti zatražene podatke.  
Ondina Načinović Negri iznosi da joj je poznato da jedan logoped sa područja Labinštine daje 
tretmane djeci što da financira općina te iznosi mogućnost angažiranja navedene logopedice 
i od strane Grada Labina.  
Katarina Filipović navodi da će podnijeti amandman na prijedlog proračuna vezano uz 
financiranje autobusne karte radi odlaska djece na tretman logopedu izvan Labina.  
 
AD.4. 
Katarina Filipović pohvaljuje prehranu u Dječjem vrtiću „Pjerina Verbanac“ kao i marende u 
osnovnoj školi Matije Vlačića koje priprema i financira Valamar navodeći da se radi o kvalitetnoj 
i obilnoj prehrani. Nada se da će Valamar s time nastaviti i iduću školsku godinu bez obzira na 
njihov natječaj te smatra da bi Valamar trebao surađivati s Gradom Labinom vezano uz 
prehranu u školama. Navodi da je zaprimila kritiku od strane jednog roditelje o nemogućnosti 
da  dijete u osnovnoj školi Ivo Lola Ribar koje u jutarnjim satima ne može jesti kuhano, da mu 
se ne ponudi nešto drugo zbog čega da to dijete ostaje gladno. Ponavlja da se radi o primjedbi 
koju je dobila od roditelja tog djeteta.  
Borjan Batagelj naveo je da u kuhinji osnovne škole Ivo Lola Ribar ne radi niti jedan 
profesionalni kuhar već priučeni kuhari. Vezano uz iznesenu primjedbu naveo je da će provjeriti 
informaciju o nemogućnosti alternativne prehrane u osnovnoj školi Ivo Lola Ribar. Također 
navodi da su u matičnoj školi Ivo Lola Ribar zaposlena tri kuhara, Kature dvije i na Vinežu 
jedna kuharica te da pripremaju veliki broj marendi.  
 
AD.5. 
Katarina Filipović pohvaljuje što su odgojiteljice u Dječjem vrtiću „Pjerina Verbanac“ uvijek u 
kutama te predlaže uvođenje uniformiranog oblačenja učenika u osnovnim školama kako bi se 
smanjila razlika u ekonomskim mogućnostima roditelja te djece što da se sada osjeti u 
školama. Navodi da se kod djece forsira određena marku obuće, odjeće a koju da si svi roditelji 
ne mogu priuštiti zbog čega da dolazi do omalovažavanja djece koja nemaju takvu marku što 
smatra oblikom vršnjačkog nasilja. Navodi da u svim elitnim školama u svijetu postoje kute te 
predlaže mogućnost da to budu i trenerke umjesto klasičnih kuta. Također navodi da je u 
nekoliko škola u Zagrebu, u školi u Šibeniku i Imotskom uvedeno nošenje školskih uniformi.  



Borjan Batagelj navodi da se radi o sociološkom pitanju koje bi trebalo ispitati i da Grad Labin 
nije kompetentan za finalni sud o tome. 
Dajana Milevoj navodi da bi se trebalo više raditi na povećanju svijesti o cyberbullingu i ostalim 
oblicima nasilja, da bi se više trebale promovirati moralne vrijednosti i da bi se djecu trebalo 
više educirati o načinu prihvatljivog ponašanja. 
 
AD.6. 
Katarina Filipović iznosi primjedbu koju joj je prenio jedan roditelj vezano uz Umjetničku školu 
Matka Brajše Rašana. Naime, ukoliko dijete želi svirati dva instrumenta, Umjetnička škola da 
mora tražiti vanjskog suradnika za što da roditelj za dva učitelja mora onda platiti 150 eura što 
da je previše obzirom na redovnu cijenu za jedan instrument od 30 eura. Navodi da se radi o 
malom broju djece te pita za mogućnost da tu djecu obučavaju učitelji koji već rade u školi. 
Borjan Batagelj predlaže da se vezano uz konkretno pitanje podnese upit ravnateljici 
Umjetničke škole Matka Brajše Rašana.   
 
Katarina Filipović postavila je upit vezano uz financiranje autobusne karte za učenike srednje 
škole o čemu su već ranije razgovarali na što je Borjan Batagelj odgovorio da će to krenuti 
najvjerojatnije od siječnja 2024. godine i da su za to osigurana sredstva u proračunu. Navodi 
da navedeno do sada nije bilo provedeno zbog kadrovskih promjena kod autoprijevoznika.  
 
Katarina Filipović navodi da je zaprimila upit roditelja zbog čega ne postoji mogućnost da 
učitelji daju roditeljima ispite na uvid na način da se ispiti mogu uzeti kući nakon čega bi ih se 
vratilo u školu već da se sada uvidi mogu vršiti samo u školi. 
Borjan Batagelj navodi da će vezano uz predmetno poslati upit školama.  
 
Katarina Filipović postavila je upit da li u školama postoji program za darovitu djecu na što je 
Borjan Batagelj odgovorio da je to pitanje već ranije bilo postavljeno, da se u osnovnim 
školama ne provodi program za darovitu djecu, vjerojatno zbog pitanja angažmana djelatnika 
škole i potrebe za dodatnim financijskim sredstvima, a da srednja škola provodi takav program 
kroz program Erasmus i ostale programe. Katarina Filipović predlaže da se u osnovnim 
školama osmisli program za darovitu djecu koji će se uvrstiti u kurikulum. 
 
Katarina Filipović postavila je upit o provođenju građanskog odgoja u osnovnim školama na 
što je Borjan Batagelj naveo da su u osnovnoj školi Matije Vlačića građanski odgoj provodila 
dva nastavnika no da je ostao samo jedan nastavnik. Nadalje navodi da je u osnovnoj školi 
Ivo Lola Ribar samo jedna osoba bila zainteresirana za provođenje građanskog odgoja.  
Borjan Batagelj navodi mogućnost edukacije pomoćnika u nastavu koji bi provodili građanski 
odgoj.  
 
Katarina Filipović predlaže da Grad Labin financira asistente za djecu s poteškoćama u vrtiću 
za onu razliku koliko ta djeca mogu ostati u vrtiću obzirom da većina roditelja radi te da se 
netko mora brinuti o djeci. Pojašnjava da ukoliko dijete s poteškoćama u razvoju može ostati 
u vrtiću npr. četiri sata da onda Grad financira asistenta za daljnji boravak djeteta iznad četiri 
sata. 
Dajana Milevoj navodi da, ukoliko je djetetu izdano rješenje kojim su utvrđene poteškoće, da 
roditelj na osnovu tog rješenja ima pravo na rad na pola radnog vremena. 
 
Katarina Filipović postavila je upit zašto djeca s poteškoćama u razvoju imaju pravo na 
asistenta samo tri dana u tjednu, a ne više. Borjan Batagelj odgovorio je da o tome daje 
procjenu stručna služba vrtića te ukoliko je došlo do neke promjene da bi onda za to dijete 
trebalo ponovno provesti opservaciju za što je potrebno da se roditelji obrate ustanovi. 
 
Katarina Filipović postavila je upit da li Grad Labin na neki način pomaže djeci koja su u 
srednjoj školi a socijalni su slučajevi na što je Borjan Batagelj odgovorio da se radi o ustanovi 
čiji je osnivač županija i da bi o takvim slučajevima Grad trebao dobiti podatke od Županije. 



Smatra da je tu veliki problem rad Zavoda za socijalni rad koji bi trebao po tom pitanju imati 
najveći angažman. 
  
Katarina Filipović postavila je upit o mogućnosti da se učiteljicama u osnovnoj školi nabave 
službeni mobiteli kao što imaju odgojiteljice u vrtiću a sve kako roditelji ne bi nazivali učiteljice 
van radnog vremena. Borjan Batagelj naveo je da radno vrijeme učitelja ne predstavlja samo 
vrijeme koje provedu na nastavi već i ono koje je predviđeno za pripremu nastave i u koje 
vrijeme je primjereno da se kontaktira s učiteljima.    
   
Katarina Filipović postavila je upit da li Grad Labin plaća edukacije odgojiteljima i učiteljima na 
što je Borjan Batagelj odgovorio da se edukacije plaćaju po zahtjevima, da vrtić to radi interno 
kroz program Erasmus  i ostalo, a osnovne škole da edukaciju uglavnom provode on line. 
Katarina Filipović smatra da bi edukacije trebao platiti Grad. 
Dajana Milevoj navodi da, ukoliko su odgojiteljice zainteresirane za neku edukaciju da se 
jednom godišnje prijave i da im ravnateljica to odobri te da vrtić plati edukaciju.  
 
Dajana Milevoj podsjetila je da su na ranijim sjednicama razgovarali o njegovateljima koji rade 
u vrtiću u Umagu kao pomoć odgajateljima na što je rečeno da je potrebno da se o tome 
dodatno informiraju. 
  
Katarina Filipović također je navela da je gradonačelnik prilikom jednog posjeta vrtiću izjavio 
da će se, u slučaju kada dijete s poteškoćama još nema dokumentaciju, zaposliti treća osoba 
kao pomoć u skupini. 
 
 

 

Dovršeno u 19,00 sati.  
Zapisnik sastavila: Kristina Sinčić Smoković, v.r. 
 
 
 
 
                                    PREDSJEDNICA  
                                                                                                             Katarina Filipović, v.r. 
 
 
 
 
 
 
DOSTAVITI: 

1. Gradskom vijeću Grada Labina, predsjednici 
2. Pismohrana 


